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Op 7 juni 2023 heeft u schriftelijke vragen ingediend over wijkgericht werken en vitale wijkverenigingen. 

Met deze brief geven wij antwoord op uw vragen. 

 

 

Vraag 1. 

Voert de gemeente Lansingerland wijkgericht beleid en/of wil zij wijkgericht werken? Zo ja, in welk 

beleidsstuk vinden we dit terug? Welke collegelid beheert deze portefeuille? 

Antwoord 

Ons college heeft geen specifiek beleid over wijkgericht werken, maar in ons beleid en onze uitvoering 

hebben wij wel specifieke aandacht voor onze kernen, wijken en buurtschappen. Een voorbeeld zijn onze 

wijkmanagers, zij zijn een laagdrempelig aanspreekpunt voor inwoners en ondernemers en de oren en ogen 

van onze organisatie in de wijk. Daarnaast heeft ons college drie kernwethouders, zij houden regelmatig 

spreekuren in de kernen zodat er mogelijkheid is voor inwoners om het college te ontmoeten en te spreken. 

Wethouder Hoek is kernwethouder van Berkel en Rodenrijs. Wethouder Fortuyn is kernwethouder van 

Bleiswijk. Wethouder Cnossen is kernwethouder van Bergschenhoek. 

 

 

Vraag 2. 

Is het college het met de CDA-fractie eens dat wijkmanagers een belangrijke bijdrage kunnen leveren 

aan een dienstbare gemeente die in verbinding staat met de samenleving, door als aanspreekpunt voor 

inwoners en ondernemers te fungeren en binnen de gemeente door silo’s heen te breken? Kunnen zij 

ook een bijdrage leveren aan periodiek overleg, zoals onder vraag 3 benoemd? 

Antwoord 

Het college vindt de functie van wijkmanagers belangrijk, omdat zij met het netwerk dat zij opbouwen 

zorgen voor een verbinding tussen de wijken en de gemeentelijke organisatie.  
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Het bijwonen van dergelijke periodieke overleggen zoals met bewonersverenigingen maar ook met 

bijvoorbeeld ondernemers- of winkeliersverenigingen is onderdeel van de taakuitoefening door de 

wijkmanagers. Daarbij geldt wel dat de mate waarin overleg kan worden gevoerd afhankelijk is van de 

beschikbare tijd van de wijkmanager. 

 

 

Vraag 3. 

Aan welke andere maatschappelijke opgaven leveren wijkmanagers in de ogen van het college een 

bijdrage?  

Antwoord 

De wijkmanagers hebben een brede rol en taakopvatting waar het gaat om het bevorderen van de 

leefbaarheid in onze gemeente. Zij zijn in veel gevallen het eerste aanspreekpunt voor bewoners en 

ondernemers waar het om leefbaarheidsvraagstukken gaat. Zij behandelen meldingen, ondersteunen de 

kernwethouders, inventariseren en ondersteunen initiatieven gericht op het vergroten van de sociale 

cohesie, zelfbeheer en adviseren bij projecten en vergunningen vanuit hun ‘wijkbril’. 

 

 

Vraag 4. 

Hoeveel budget is er momenteel beschikbaar voor wijkmanagers (niet zijnde boa’s), die wijkgericht 

werken concreet handen en voeten kunnen geven? Kunt u de ontwikkeling van dit budget in de laatste 

5 jaar weergeven? 

Antwoord 

Op dit moment is voor de wijkmanagers een budget beschikbaar van €27.000. Vanuit dit bedrag wordt ook 

de bijdrage vanuit de gemeente aan Buurttoezicht Lansingerland gefinancierd. Over de invulling daarvan 

wordt nog met Buurttoezicht Lansingerland overlegd. 

 

De ontwikkeling van dit budget over de afgelopen vijf jaar is als volgt: 

2019 2020 2021 2022 2023 

100.000* 50.000 25.000 € 25.000** € 27.000*** 

 

*In 2019 is circa 60% van het budget gebruikt. 

**In 2022 was er voor wijkgericht werken binnen Programma 2 van de begroting € 25.000 gereserveerd 

evenals € 25.000 voor Buurttoezicht Lansingerland.  

***Bij de vaststelling van de begroting 2023-2026 heeft uw raad besloten om ten behoeve van de taakstelling 

de budgetten voor wijkgericht werken en Buurttoezicht Lansingerland samen op € 27.000 vast te stellen. 

 

 

Vraag 5. 

Is het college het met de CDA-fractie eens dat wijkverenigingen een belangrijke bijdrage kunnen 

leveren aan een vitale samenleving door het organiseren van bijeenkomsten, en aan een dienstbare 

gemeente die in verbinding staat met de samenleving, door als aanspreekpunt voor de gemeente te 

functioneren en andersom geluiden uit een wijk kunnen kanaliseren richting de gemeente? Welke 

andere maatschappelijke voordelen ziet het college van goed functionerende wijkverenigingen? 

Antwoord 

Wijkverenigingen kunnen een bijdrage leveren aan de sociale cohesie in de wijk en zij kunnen daarvoor 

een beroep doen op de gemeentelijke subsidieregeling Levendig Lansingerland. Wijkverenigingen kunnen 

contact leggen met de gemeente, bijvoorbeeld via onze BOA’ en de wijkmanagers. 
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Vraag 6. 

Herkent het college de klacht van de Weidebloembuurtvereniging dat zij niet vroegtijdig op de hoogte 

wordt gesteld van gemeentelijke plannen, waardoor ze haar toegevoegde waarde naar inwoners 

moeilijker kan waarmaken? Zo ja, wat gaat het college eraan doen om deze situatie, ook in andere 

buurten, te verbeteren? 

Antwoord 

Het college herkent de signalen van de buurtvereniging. Op 5 juni heeft een overleg plaatsgevonden op het 

Gemeentehuis met de Weidebloemvereniging. Daarbij waren twee vertegenwoordigers van de buurt-

vereniging aanwezig evenals de projectleider en projectmedewerker van het projectteam van de gemeente. 

Tijdens het overleg is stilgestaan bij de afgelopen periode. De plannen vanuit de gemeente zijn toegelicht 

en er zijn afspraken gemaakt, onder andere over de wijze van communiceren. Het was een positief en 

constructief overleg, op basis waarvan we goed gezamenlijk verder kunnen. Deze aanpak nemen we mee 

ook naar andere buurten. 

 

Vraag 7. 

Is het college bekend met het feit dat de wijkvereniging Weidebloembuurt al enige tijd problemen 

heeft met het vinden van voldoende bestuursleden en dat de wijkvereniging Berkel Dorp zich om 

diezelfde reden mogelijk wil opheffen? Wat vindt u daarvan? 

Antwoord 

Ons college waardeert het als inwoners zich vrijwillig inzetten voor de samenleving. De samenleving is hier 

aan zet en we zien geen rol voor onze gemeente om actief verenigingen in onze gemeente overeind te 

houden. We zien de vergrijzing als kans om ouderen in de derde levensfase te stimuleren actief te worden 

in en voor de samenleving. Met uw raad bespreken wij in juni 2023 de uitgangspunten voor ons nieuwe 

beleidsplan Vitaal en waardig ouder worden waarin dit aan bod komt. 

 

Vraag 8. 

Wat heeft het college eraan gedaan om deze verenigingen te ondersteunen om beëindiging te 

voorkomen? Is het college bereid om (desgevraagd) in de nieuwsbief en via andere kanalen 

vrijwilligers op te roepen om zich te melden bij bijvoorbeeld het Vrijwilligers Informatiepunt, om de 

wijkverenigingen te versterken? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 

Het college is bereid een inspanning te doen om mensen op te roepen actief te worden in een 

wijkvereniging.  

 

Vraag 9. 

Is het college bereid om actie te ondernemen om een beknopte inventarisatie te houden naar de 

aanwezigheid en vitaliteit van de Lansingerlandse wijk-/belangenverenigingen (o.a. Bewonersorganisatie 

Rotte, Belangenvereniging Kruisweg, eerdergenoemde verenigingen), hun behoeften en de Raad daarover 

te informeren? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 

Een actieve inzet van de gemeente op de vitaliteit van wijkverenigingen is een nieuwe gemeentelijke taak 

waarvoor nu geen beleid of uitvoeringscapaciteit beschikbaar is. Bij de uitwerking van het beleidsplan over 

leefbare en veilige wijken, dat we in 2023 en 2024 ontwikkelen, gaan we graag hierover in gesprek met uw 

raad. 
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Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen. 

 

 

Met een vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Lansingerland 

 

 

Mickel Beckers 

Gemeentesecretaris 

drs. Pieter van de Stadt 

Burgemeester 

 


